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 ملخص امبحث

 

عداد المواد امتعليمية "ثيسير امعربية الأولى" متنمية مهارة امقراءة   6102 نهاية امسعادة  حور عين ا 

 (الا سلامية )بحث ثطويري في الجامعة لامونجان

في تخصص ثعليم انلغة امعربية كلية الدراسات امعليا جامعة سونان  رسالة تكميلية

 أأمبيل الا سلامية الحكومية 

 الأس تاذ الدكتور حسين عزيز، الماجس تير  المشرف

            

      : المادة امتعليمية، ثعليم مهارة امقراءة امكلمة مفتاح

ا على مهارة الاس تماع وامكلام وامقراءة ثعليم انلغة امعربية هي كيفية امتلاميذ أأن يس تطيعو  أأغراض

وامكتابة بسليم وصحيح. ومكن في جامعة لامونجان الا سلامية، كثير من امتلاميذ لا يس تطيعوا أأن 

يغلبوا على هذه المهارات، على مقدمته مهارة امقراءة، مع أأن مهارة امقراءة هي المهارة المقصودة على 

ن امنصوص امعربية، وهذا ءو فهم المعانى حين يقر  امقراءة و ، أأكثر المشكلات حدجت فيامتلميذ هناك

 المشكلات بأأس باب متلوهة ومتعددة خلفية ثعليمهم من قبل.

تنمية لحل المشكلات امكائنة فامباحثة يصمم المادة امتعليمية بعنوان "ثيسير امعربية الأولى" م 

يح ويلمم بامنصوص امعربية. وامباحثة مهارة امقراءة عندهم، وامتلاميذ يس تطيعون أأن يقرءوا بسليم وصح 

المادة ( بمدخل امكيفية على ثصميم Research and Developmentامبحث امتطويري ) طريقة  يس تخدم

وهذا امبحث يس تخدم أأدوات جمع امبيانات، منها: الاختبار  ،امتعليمية ومعرفة فعامية المادة امتعليمية

احثة المادة امتعليمية، سبباهة، والمقابة.. وبعد أأن يصمم امب)الاختبار امقبلي و الاختبار امبعدي(، الا

لى الخبير ميفبش ما فيها من امنقصان وامعيوب وهبيجة امتقويم هو  جمة. بمعنى مقبول،   01فيحملها ا 

     امبيانات، فيجد امباحثة بأأن فعالة المادة امتعليمية يناسب نلتعليم.  امتلاميذ، وحللل فيجرب على
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ABSTRAK 

 
HURIN INNIHAYATUS SA’ADAH, 6102 M, Teaching Material Design to Improve 

Reading Skill (Development Research in Islamic Lamongan University) 

Thesis, advisor: Prof. DR. H. Husain Aziz, MA. 

 

Keyword: Teaching Material, Reading skill learning. 

 

Abstract: Main purpose of teaching Arabic language is how the students can listen, 

speak, read, and write in Arabic correctly. But actually, most of the students cannot be a 

master for this language skill. This problem happens in Arabic language in Islamic 

Lamongan University, especially in reading skill problem. The dominant problem is it 

happen because of mistake / less of accuracy when read with loud voice and less of 

understanding of Arabic text meaning.  

To solve this problem, the writer designs the teaching material skill to improve 

reading skill for students. By this design, the students can read the Arabic language 

correctly and understand the text meaning. By this purpose, the writer does this research 

with research method and development (R & D) by quantitative approach to produce the 

product that is teaching material, the effectiveness product test. This research use the 

instrument, there are test, questionnaire, and interview. After the writer design teaching 

material, do the trial, analysis all the data, the writer get the summary; 0) product of 

teaching material is learning book which content of text and language Arabic method 01 

%, it means this book is suitable for learning. 6) effectivities this teaching material  is 
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